
Beskæftigelsesudvalget

Til: Beskæftigelsesministeren

Dato: 24. september 2020

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

BEU alm. del

Spørgsmål 465

Det forlyder, at mange mennesker, som enten netop har fået foretaget eller overtager et

hus, der netop har fået foretaget en tagrensning af asbestholdige eternittage får asbest-

holdigt betonslam ind på deres loftrum i større eller mindre mængder, som efterfølgende

udgør en sundhedsfare. Dertil kommer, at mange af de firmaer, der udfører arbejdet angi-

veligt heller ikke sørger for at få opsamlet spulevander, så der ikke kommer asbest i regn-

vandsafløbet eller ud på jorden i haven. På den baggrund bedes ministeren besvare føl-

gende spørgsmål:

� Hvad mener ministeren om denne asbest-udfordring, og vil ministeren undersøge nær-

mere, om firmaer, der renser asbestholdige eternittage lever op til reglerne?

� Hvordan er nye husejere stillet, såfremt det ikke har været muligt at afdække, at der var

asbestslam på loftrummet?

� Er vejledninger og bekendtgørelser præcise nok til at regulere området?

� Vil ministeren stramme op på området, fx gennem krav om afdækning af loftsrum for

spuling, præcisering af, at højtryksspuling ikke er lovlig, sikker bortskaffelse af spulevan-

det, sikring af asbestforurening af jorden og efterfølgende asbestrengøring af lægter?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Christian Juhl (EL).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Christian.Juhl@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Bjarne Laustsen
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